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Schůzi zahájil místopředseda VEZ  J. Bauer v 9.00 hod. Pořad schůze byl připraven na
základě zmocňovacího usnesení č. 338, které bylo přijato na 44. schůzi výboru, konané dne 18.
prosince 2008. Pozvánky byly všem včas rozeslány a návrh pořadu mají poslanci k dispozici.
Jelikož neměl nikdo k předloženému pořadu výhrady, dal o něm mpř. J. Bauer hlasovat; poslanci
souhlasili /hlasování 8-0-0 je zachyceno v příloze/.

Mpř.  J.  Bauer  připomněl  dohodu  z minulé  schůze,  že  na  dnešní  jednání  nebudou
materiály předem vytištěny a poslanci budou pracovat s notebooky, nebo si vytisknou potřebné
dokumenty sami.

Schválený návrh pořadu  
1. Zpráva  Komise  Radě  „Přezkum  přechodných  opatření  pro  nabývání  zemědělských

nemovitostí, která byla stanovena smlouvou o přistoupení z roku 2003“ /kód dokumentu
12008/08, KOM(2008) 461 v konečném znění/

2. Návrh směrnice Evropského parlamentu a Rady o ochraně zvířat používaných pro vědecké
účely /kód dokumentu 15546/08, KOM(2008) 543 v konečném znění/

3. Sdělení  Komise  Evropskému  parlamentu,  Radě,  Evropskému  hospodářskému  
a sociálnímu výboru a Výboru regionů – Zlepšování schopností pro 21. století: agenda pro
evropskou  spolupráci  v oblasti  školství  /kód  dokumentu  11473/08,  KOM(2008)  425
v konečném znění/

4. Pracovní dokument Komise – Hodnocení a sledování provádění Plánu EU týkajícího se
osvědčených  postupů,  norem  a  způsobů  práce  pro  boj  proti  obchodu  s lidmi  a  jeho
předcházení /kód dokumentu 14602/08, KOM(2008) 657 v konečném znění/

5. Sdělení  Komise  Evropskému  parlamentu,  Radě,  Evropskému  hospodářskému  
a sociálnímu výboru a Výboru regionů: „Lepší rovnováha mezi  pracovním a soukromým
životem:  silnější  podpora  pro  sladění  profesního,  soukromého  a  rodinného života“  /kód
dokumentu 13977/08, KOM(2008) 657 v konečném znění/

6. Návrh rozhodnutí Rady o uzavření Úmluvy Organizace spojených národů o právech osob se
zdravotním postižením Evropským SVAZEK I
Návrh  rozhodnutí  Rady  o  uzavření  opčního  protokolu  k Úmluvě  Organizace  spojených
národů o právech osob se zdravotním postižením Evropským společenstvím SVAZEK II
/kód dokumentu 12892/08, KOM(2008) 530 v konečném znění/

7. Sdělení  Komise  Evropskému  parlamentu,  Radě,  Evropskému  hospodářskému  
a sociálnímu výboru a Výboru regionů – Legislativní a pracovní program Komise na rok
2009: Jednejme nyní za lepší Evropu – DÍL 1 /kód dokumentu 15256/08, KOM(2008) 712 
v konečném znění/

8. Meziparlamentní výměna informací prostřednictvím databáze IPEX (Interparliamentary EU
Information Exchange)

9. Sdělení Komise Evropskému parlamentu a Radě o protidrogovém akčním plánu na období
2009 – 2012 /kód dokumentu 13407/08, KOM(2008) 567 v konečném znění/

10. Zpráva Komise Radě a Evropskému parlamentu o provádění makrofinanční pomoci třetím
zemím v roce 2007 /kód dokumentu 12550/08, KOM(2008) 520 v konečném znění/

11. Sdělení  Komise  Radě  a  Evropskému  parlamentu  –  Kvalita  služeb  železniční  nákladní
dopravy /kód dokumentu 12974/08, KOM(2008) 536 v konečném znění/
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12. Zpráva Komise Evropskému parlamentu a Radě – Provádění programu veřejného zdraví 
v roce 2007 /kód dokumentu 12198/08, KOM(2008) 482 v konečném znění/

13. Výběr z  aktů a dokumentů EU zaslaných vládou Poslanecké sněmovně prostřednictvím
výboru pro evropské záležitosti za období  10. listopadu – 10. prosince 2008 /doprojednání/
Výběr z  aktů a dokumentů EU zaslaných vládou Poslanecké sněmovně prostřednictvím
výboru pro evropské záležitosti za období 11. – 31. prosince 2008 

14. Dokumenty SZBP
15. Sdělení místopředsedy
16. Různé

Mpř.  J.  Bauer  předal vedení  schůze  mpř.  G.  Kalábkové,  protože  je  zpravodajem
následujícího bodu.

1. Zpráva  Komise  Radě  „Přezkum  přechodných  opatření  pro  nabývání
zemědělských nemovitostí, která byla stanovena smlouvou o přistoupení z roku
2003“ /kód dokumentu 12008/08, KOM(2008) 461 v konečném znění/

K projednávání tohoto dokumentu se VEZ rozhodl usnesením č. 281 na své 39. schůzi
konané dne 2.  října 2008. Prostřednictvím e-mailu  byl poslancům rozeslán text  dokumentu,
rámcová pozice vlády /v příloze/ a návrh stanoviska vypracovaný ve spolupráci s Parlamentním
institutem.

Dokument uvedl náměstek ministra zemědělství Ing.  Stanislav Kozák. Informoval, že
tato zpráva hodnotí přechodná opatření pro nabývání zemědělských nemovitostí v Polsku, České
republice, Estonsku, Litvě, Lotyšsku, Maďarsku a na Slovensku ve třetím roce po přistoupení 
k EU. Komise poukazuje na problémy způsobující stagnaci strukturální reformy zemědělství
nezbytné ke zvýšení produktivity a příjmů. Jsou to především neukončená privatizace, nejasné
podmínky vlastnictví a neefektivní postupy při převodech půdy. Sdělil, že na základě této zprávy
se Evropská rada rozhodla nezkracovat přechodnou dobu šesti let, ale doporučuje těmto sedmi
zemím umožnit již nyní nabývání zemědělské půdy do vlastnictví cizincům.

Nám. S. Kozák také uvedl, že v ČR je již nyní umožněno zahraničním právnickým
osobám  zde  registrovaným  nabývat  zemědělskou  půdu.  Informoval  také,  že  ČR  trvá  na
proběhnutí celého vyjednaného přechodného období, a to v případě zemědělské půdy zejména
z důvodů  dosud  neukončené  privatizace  státní  zemědělské  půdy  prostřednictvím
Pozemkového  fondu  ČR,  nevyřešení  legislativní  úpravy  v oblasti  majetkového  narovnání
mezi  státem a církvemi  a  náboženskými společnostmi,  probíhajících  sporů ve věci  určení
vlastnických práv k půdě mezi státem a obcemi, dosud neukončených restitucí podle zákona 
o půdě, přetrvávajícího stavu nevyjasněných vlastnických práv a duplicitních zápisů pozemků
v katastru nemovitostí  v důsledku nedostatků a vad předchozí evidence nemovitostí,  dosud
nerozvinutého  trhu  s půdou  v důsledku  výše  uvedených  příčin,  a  z toho  plynoucí
podhodnocení cen půdy a pronájmů, neexistence dostatečných podkladů pro reálné stanovení
cen pozemků a chybějícího monitoringu trhu s půdou.     

Zpravodaj  J. Bauer konstatoval, že se jedná o zajímavé téma. Vysvětlil,  že jednotlivé
členské státy si v rámci přístupových smluv k EU vyjednaly přechodná období pro nabývání
zemědělských nemovitostí. Polsko dosáhlo nejdelší výjimky v délce 12 let. Konstatoval, že v ČR
přechodné podmínky fungují, ale dosud není dokončena privatizace státní zemědělské půdy.

Posl.  P. Vanoušek sdělil, že problematika vlastnictví půdy je velmi citlivá. On sám zná
situaci na Chebsku, kde vlivem prodeje státní půdy cizincům roste její cena. Zajímalo jej, jestli je
situace  v příhraničních  oblastech  s větším  množstvím  státních  pozemků  odlišná,  než  ve
vnitrozemí.
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Zpravodaje  J. Bauera zajímalo,  jestli je dobré, aby trh s půdou fungoval neomezeně  
a rostla její cena v souvislosti s poptávkou cizinců.

Nám. S. Kozák vysvětlil, že Chebsko je specifickou oblastí, kde je v současné době již
většina volné půdy převedena fyzickým i právnickým osobám. Určité množství půdy je ale stále
neprodejné, protože je zablokováno církvemi.

Uvedl  také,  že  státní  půdu  v ČR  ještě  nelze  prodávat  cizincům.  Do  budoucna  se
předpokládá snížení konkurenceschopnosti vlivem ekonomické krize, protože klesá cena mléka 
i dalších zemědělských produktů.

Nám. S. Kozák také uvedl, že po obnovení dědických řízení z devadesátých let existuje
mnoho majitelů půdy, kteří k ní nemají žádný vztah a pronajímají ji. Je obava, že tito vlastníci
prodají při neznalosti reálných tržních cen svou půdu za podhodnocenou cenu.

Mpř. G. Kalábková chtěla ověřit informaci z médií, že se zemědělská půda přeměňuje na
stavební pozemky i v oblastech, kde tento převod nebyl dříve možný.

Nám. S. Kozák potvrdil, že ze zemědělského fondu bylo vyňato 35 000 ha velmi bonitní
půdy. Tento proces je v kompetenci Ministerstva pro životní prostředí.

Zpravodaj J. Bauer poté navrhl závěr stanoviska, kterým výbor pro evropské záležitosti
bere na vědomí zprávu Komise Radě a rámcovou pozici vlády ČR k ní. Poslanci se závěrem
souhlasili  /hlasování  8-0-0/,  poté přijali  závěrečné usnesení  /usn.  č.  348, hlasování 8-0-0 je
zachyceno v příloze/. 

Mpř. J. Bauer opět převzal vedení schůze.

2. Návrh směrnice Evropského parlamentu a Rady o ochraně zvířat používaných pro
vědecké účely /kód dokumentu 15546/08, KOM(2008) 543 v konečném znění/

K projednávání tohoto dokumentu se VEZ rozhodl usnesením č. 335 na své 44. schůzi
konané dne 18. prosince 2008. Prostřednictvím e-mailu byl poslancům rozeslán text dokumentu,
rámcová pozice vlády /v příloze/ a návrh stanoviska vypracovaný ve spolupráci s Parlamentním
institutem.

Dokument představil náměstek ministra zemědělství Ing. Stanislav Kozák. Uvedl, že tato
směrnice bude znesnadňovat výzkumným ústavům používat zvířata pro pokusné účely. Cílem je
sjednotit pravidla pro všechny státy EU, která se týkají nahrazení a snížení počtu pokusných
zvířat  a  zdokonalení  péče  o  ně,  původu,  chovu,  značkování  zvířat  a  fungování  chovných,
dodavatelských nebo uživatelských zařízení a hodnocení a schvalování projektů, při kterých jsou
zvířata používána na pokusy. 

Nám. S. Kozák také informoval, že součástí tohoto návrhu směrnice je vyloučení lidoopů
z veškerých pokusů. S tím se vláda ČR ztotožňuje.

ČR povede během svého předsednictví v Radě jednání dvou pracovních skupin o tomto
dokumentu. Jejím cílem je převedení statusu směrnice na nařízení Rady.

Zpravodaj  P. Bratský  sdělil,  že  uvedenou problematiku  konzultoval  s prof.  Helenou
Illnerovou,  která  má  velké  zkušenosti  s  pokusy na  zvířatech.  Prof.  H.  Illnerová  s obsahem
materiálu souhlasila.

Posl. P. Vanoušek  vyjádřil názor, že téma tohoto dokumentu spadá do gesce výboru pro
zemědělství. Proto jej zajímalo, proč v usnesení je návrh postoupit tento dokument výboru pro
životní prostředí.

Zpravodaj P. Bratský doporučil návrh postoupit výboru pro vědu a výzkum.
Nám.  S.  Kozák podpořil  návrh dokument projednat  ve výboru pro životní  prostředí,

protože spolugestorem zákona na ochranu zvířat proti týrání je Ministerstvo životního prostředí.
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Zpravodaj  P.  Bratský poté  navrhl  závěr  stanoviska,  kterým  výbor  pro  evropské
záležitosti  bere  na vědomí předložený návrh  směrnice  a  rámcovou  pozici  vlády  k tomuto
návrhu a usnáší se postoupit návrh spolu se svým usnesením a rámcovou pozicí vlády pro
informaci výboru pro životní prostředí. Poslanci se závěrem souhlasili /hlasování 8-0-0/, poté
přijali závěrečné usnesení /usn. č. 349, hlasování 8-0-0 je zachyceno v příloze/. 

3. Sdělení  Komise  Evropskému  parlamentu,  Radě,  Evropskému  hospodářskému  
a sociálnímu výboru a  Výboru regionů –  Zlepšování schopností  pro 21.  století:
agenda  pro  evropskou  spolupráci  v oblasti  školství  /kód  dokumentu  11473/08,
KOM(2008) 425 v konečném znění/

K projednávání tohoto dokumentu se VEZ formálně rozhodl na 39. schůzi konané dne
2.  října  2008  usnesením  č.  281.  Prostřednictvím  e-mailu  byl  poslancům  rozeslán  text
dokumentu,  rámcová pozice vlády  /v příloze/ a návrh stanoviska vypracovaný ve spolupráci
s Parlamentním institutem.

Dokument  představil  ve  smyslu  rámcové  pozice  vlády  náměstek  ministra  školství,
mládeže  a  tělovýchovy  Mgr.  Jakub Dürr.  Uvedl,  že  sdělení  vychází  z reakcí  na  veřejnou
konzultaci  s názvem  „Školy  pro  21.  století“,  kterou  uspořádala  Komise  v roce  2007.
Dokument  definuje  cíle  v oblasti  dalšího  rozvoje  vzdělávání  na  předškolní,  základní  a
středoškolské úrovni, které se zaměřují  na rozvoj klíčových kompetencí  pro plnohodnotný
osobní  a  profesní  život,  rozvoj  kreativity  a  adaptability  u  žáků/yň,  dále  na  problematiku
sociálního začleňování zlepšením přístupu a zabezpečením rovných příležitostí ve vzdělávání
a na zlepšování připravenosti a vzdělání učitelů. Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy
se se všemi těmito cíli ztotožňuje a snaží se v dlouhodobém horizontu o jejich realizaci.

Zpravodajka  L. Zelenková konstatovala, že se jedná o nekonfliktní materiál, který má
obecnou povahu. Informovala, že sdělení obsahuje tři problematické okruhy: rozvíjet schopnosti
studentů  pro  jejich  budoucí  uplatnění  a  umožnit  každému  kvalitní  vzdělání.  Třetí  část  je
věnována  učitelům  a  zaměstnancům  škol.  Informovala,  že  iniciativa  v  oblasti  podpory
vzdělávání a zaměstnanosti mladých lidí v rámci EU byla zahájena již v roce 2001 vydáním bílé
knihy nazvané „Nový impuls pro evropskou mládež“.

Mpř. A. Čurdová vyjádřila názor, že systém předškolního vzdělávání je v ČR na vysoké
úrovni.  V této  souvislosti  ji  zajímalo,  jestli  Ministerstvo  školství,  mládeže  a  tělovýchovy
(MŠMT) konzultuje uvedenou problematiku s Ministerstvem práce a sociálních věcí (MPSV).
Podle názoru mpř. A. Čurdové totiž MPSV směřuje některé kroky proti kvalitě předškolního
vzdělávání.

Posl. J. Kochan se zeptal, jaká je u nás situace v oblasti nezaměstnanosti mladistvých.
Nám.  J. Dürr  souhlasil s názorem mpř. A. Čurdové, že je nezbytná lepší koordinace

kroků MŠMT s ostatními ministerstvy, tj. s MPSV a Ministerstvem průmyslu. 
Zpravodajka  L. Zelenková požádala nám. J.  Dürra  o přesnější  odpověď na otázku  

mpř. A. Čurdové, proč MPSV přichází s návrhem domácího hlídání předškolních dětí, které
podle jejího názoru může vést ke snížení úrovně předškolního vzdělávání.

Mpř. A. Čurdová sdělila, že Evropská komise stanovila tzv. Barcelonská kriteria, která
stanoví, že pro 90 % dětí starších tří let by mělo být zajištěno předškolní vzdělávání. ČR chce
zahájit diskusi o revizi Barcelonských cílů o péči o děti. Podle mpř. A. Čurdové povede revize
ke snížení kvality této péče.

Nám.  J.  Dürr doporučuje  diskusi  o  novém  návrhu  MPSV. Konstatoval,  že  dosud
neexistuje žádná pracovní skupina, která by návrh vyhodnotila.

Informoval  také,  že předškolní  vzdělávání  je  jedním z   témat,  kterým se ČR bude
zabývat v rámci svého předsednictví v Radě. Uvedl, že v  jednotlivých státech existují v dané
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oblasti velké rozdíly. Barcelonské cíle nebudou v rámci předsednictví diskutovány a MŠMT
nebude žádat jejich revizi.

Zpravodajka L. Zelenková poté navrhla závěr stanoviska, kterým výbor pro evropské
záležitosti bere  na  vědomí  Sdělení  Komise  Evropskému  parlamentu,  Radě,  Evropskému
hospodářskému  a  sociálnímu  výboru  a  Výboru  regionů  –  Zlepšování  kompetencí  pro  
21. století: agenda pro evropskou spolupráci v oblasti školství a usnáší se postoupit dokument
spolu  se svým usnesením a  stanoviskem vlády pro informaci  výboru  pro  vědu,  vzdělání,
kulturu, mládež a tělovýchovu. Poslanci se závěrem souhlasili  /hlasování 8-0-0/, poté přijali
závěrečné usnesení /usn. č. 350, hlasování 8-0-0 je zachyceno v příloze/. 

4. Pracovní dokument Komise – Hodnocení a sledování provádění Plánu EU týkajícího se
osvědčených postupů, norem a způsobů práce pro boj proti obchodu s lidmi a jeho
předcházení /kód dokumentu 14602/08, KOM(2008) 657 v konečném znění/

K projednávání tohoto dokumentu se VEZ formálně rozhodl na 40. schůzi konané dne
6. listopadu 2008 usnesením č.  301. Prostřednictvím e-mailu byl poslancům rozeslán text
dokumentu,  rámcová pozice vlády  /v příloze/ a návrh stanoviska vypracovaný ve spolupráci
s Parlamentním institutem.

Dokument představil první náměstek ministra vnitra Ing. Jaroslav Salivar. Informoval, že
se jedná o dokument v   rámci pracovní skupiny Rady o organizaci zločinu. Evropská komise
rozeslala  v listopadu  2007 členským státům dotazník  s požadavkem na  aktuální  informace  
o stavu implementace opatření v oblasti potírání obchodování s lidmi na národní úrovni. Uvedl,
že za ČR dotazník vypracovalo Ministerstvo vnitra. Konzultovány byly také další organizace
zodpovědné  za  implementaci  opatření  stanovených  Akčním  plánem  EU  proti  obchodování
s lidmi.

Nám. J. Salivar sdělil, že ČR je kritikem tohoto dokumentu pro jeho přílišnou obecnost.
V rámci  svého  předsednictví  se  zaměří  na  posilování  výměny  informací  v oblasti  obchodu
s lidmi,  harmonizaci  sběru  dat  na  úrovni  EU  a  vytvoření  institutu  národního  reportéra
v jednotlivých  členských  státech.  V této  souvislosti  uspořádá  Ministerstvo  vnitra  v   rámci
předsednictví ČR v  Radě EU v březnu 2009 v Praze konferenci. 

Zpravodajka  A.  Čurdová uvedla,  že  se  jedná  o  dokument  informační  povahy.
Konstatovala, že je důležité, aby bylo dané téma na půdě VEZ diskutováno, protože ČR přesto,
že nemá velký počet migrantů jako jiné státy, není jen cílovou zemí, ale také tranzitní. Ocenila,
že se Komise pečlivě věnuje problematice tzv. novodobého otroctví, tj. obchodu s lidmi, prodeji
lidských orgánů, práci dětí apod.

Zajímalo  ji,  kdy  bude  ČR  ratifikovat  Úmluvu  Rady  Evropy  proti  nadnárodnímu
organizovanému zločinu. Dále se zpravodajka A. Čurdová zeptala, jaká je situace s financováním
nevládních  organizací.  Podle  jejích  informací  mají  tyto  organizace  nedostatek  finančních
prostředků na prevenci.

Posl. P. Bratský konstatoval, že v ČR se zhoršuje situace v oblasti obchodování s lidmi.
Nám. J. Salivar informoval o včerejší diskusi na petičním výboru, kde se hovořilo o tom,

že za posledních 7 let se zvýšil počet cizinců na území ČR o 100 %,  legálně registrovaných je
410  tis.  Uvedl  také,  že  nejvíce  zastoupenou  oblastí  obchodu  s lidmi  je  nucená  práce  
a  obchodování  s ženami  za  účelem  sexuálního  vykořisťování.  ČR  v této  problematice
spolupracuje s mnoha mezinárodními organizacemi a podílí se na výměně praktických informací
s členskými státy EU. 

Mgr. Lenka Myslíková z odboru bezpečnostní politiky Ministerstva vnitra informovala,
že Česká republika navrhuje ustavení kontrolního výboru Gréta složeného z odborníků, kteří
budou  dohlížet  na  dodržování  Úmluvy  Rady  Evropy  proti  nadnárodnímu  organizovanému
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zločinu.  ČR  dosud  tuto  úmluvu  nepodepsala  proto,  že  zde  chybí  zařazení  odpovědnosti
právnických osob za trestné činy.

Dále uvedla, že Ministerstvo vnitra připravuje na březen t. r. zprávu o statistikách za rok
2008. 

L.  Myslíková  také  vysvětlila,  že  program  Ministerstva  vnitra  na  ochranu  obětí
obchodování s lidmi je financován z jeho prostředků a zajišťuje těmto lidem ubytování a přístup
na pracovní trh. Požadavkem je, aby oběť spolupracovala s orgány činnými v trestním řízení.
Sdělila také, že Ministerstvo práce a sociálních věcí nepřidělilo nevládním organizacím celou
výši příspěvku, o který žádaly. Přesné částky ale nemá k dispozici.

L.  Myslíková dále  informovala,  že  v roce  2006 vzniklo  na Ministerstvu  vnitra  nové
oddělení v rámci útvaru organizovaného zločinu, které se zaměřuje na obchod s lidmi a snaží se
situaci na našem území monitorovat.

Vedoucí  bezpečnostně–právního  oddělení  Ministerstva  vnitra  Mgr.  Karel  Bačkovský
doplnil,  že  jeho  útvar  trendy  monitoruje  a  reaguje  i  v oblasti  legislativy,  v současné  době
především v oblasti nucené práce. 

Mpř. J. Bauer uvedl, že v rámci novely Zákoníku práce bude zavedeno udělování pokut
za  nelegální  práci.  V této  souvislosti  jej  zajímalo,  jestli  se  věcný  záměr  odpovědnosti
právnických  osob  vztahuje  pouze  k  oblasti  správní.  Také  se  zeptal  na  situaci  agenturních
pracovníků  (nejvíce  Vietnamců),  kteří  jsou  v současné  době  vlivem  ekonomické  krize
propouštěni (především ve stavebnictví) a stávají se problémovou skupinou na našem území.

Zpravodajka  A. Čurdová konstatovala, že některá obdobná doporučení již byla vydána
jinými organizacemi jako OECD, Rada Evropy apod., EU by je tedy měla sledovat, aby nedošlo
k opakování.

Nám.  J.  Salivar informoval,  že  na  území  ČR  se  nachází  nejvyšší  absolutní  počet
vietnamských  občanů ze  všech světových zemí.  Řekl,  že  průvodní  jevy spojené  s dovozem
Vietnamců k nám jsou nepřijatelné, jde o obchod s lidmi (agentury žádají poplatek za dovoz
jedné  osoby  z Vietnamu  do  ČR ve  výši  10  –  12  000  USD).  Proto  Ministerstvo  zahraničí
pozastavilo přijímání nových žádostí Vietnamců o práci v ČR. Zdůraznil, že musí být zpřísněna
kontrola zaměstnavatelských agentur i zaměstnavatelů.

Na  otázku  mpř.  J.  Bauera  nám.  J.  Salivar  odpověděl,  že  připravovaná  novelizace
Zákoníku  práce  obsahuje  správní  odpovědnost  právnických  osob.  Vazba  mezi  správní
odpovědností  a  trestní  odpovědností  však musí  být  dána.  To bude předmětem jednání  mezi
Ministerstvem vnitra a Ministerstvem spravedlnosti.

Zpravodajka  A. Čurdová poté navrhla závěr stanoviska, kterým výbor pro evropské
záležitosti  bere  na  vědomí  pracovní  dokument  Komise.  Poslanci  se  závěrem  souhlasili
/hlasování 8-0-0/, poté přijali závěrečné usnesení /usn. č. 351, hlasování 8-0-0 je zachyceno
v příloze/. 

5. Sdělení  Komise  Evropskému  parlamentu,  Radě,  Evropskému  hospodářskému  
a  sociálnímu  výboru  a  Výboru  regionů:  „Lepší  rovnováha  mezi  pracovním  
a  soukromým  životem:  silnější  podpora  pro  sladění  profesního,  soukromého  
a rodinného života“ /kód dokumentu 13977/08, KOM(2008) 657 v konečném znění/

K projednávání tohoto dokumentu se VEZ formálně rozhodl na 40. schůzi konané dne 
6.  listopadu  2008  usnesením  č.  301.  Prostřednictvím  e-mailu  byl  poslancům  rozeslán  text
dokumentu,  rámcová pozice vlády  /v příloze/ a návrh stanoviska vypracovaný ve spolupráci
s Parlamentním institutem.

Dokument  uvedl  náměstek  ministra  práce  a  sociálních  věcí  Mgr.  Michal  Sedláček.
Informoval, že toto sdělení Komise je jedním z výsledků debaty probíhající na úrovni EU. Jedná
se  o  problematiku  zvyšování  zaměstnanosti,  zejména  žen,  a  reakcí  na  demografický  vývoj
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v Evropě.  Sdělení  je  součástí  tzv.  Balíčku  ke  zlepšení  rovnováhy  pracovního,  osobního  
a rodinného života, který také obsahuje návrhy na revizi směrnic o mateřské dovolené a o pozici
samostatně  výdělečně  činných  osob  a  jejich  pomáhajících  partnerů.  Sdělení  konstatuje,  že
navzdory  skutečnosti,  že  rozhodování  o  způsobu  sladění  pracovního,  osobního  
a rodinného života spadá do osobní sféry jednotlivců, ovlivňuje významně také participaci na
trhu práce a míru porodnosti. Prostředky ke slaďování zahrnují jak služby (např. zařízení péče 
o děti, dovolené z důvodu péče o dítě), tak flexibilní pracovní formy. Působnost v  této oblasti je
rozložena na evropské, národní a místní úrovni. Vláda ČR s tímto sdělením obecně souhlasí.

Nám. M. Sedláček uvedl, že vláda ČR schválila koncem minulého roku tzv. Rodinný
balíček, jehož paragrafové znění Ministerstvo práce a sociálních věcí (MPSV) v současné době
připravuje. 

Informoval také, že jedním z hlavních cílů českého předsednictví je dokončit směrnici  
o mateřské dovolené.

Zpravodajka  A.  Čurdová sdělila,  že  se  jedná  o  dokument  informativní  povahy.
Konstatovala,  že v současné době je velmi obtížné sladit  pracovní dobu, rodičovský zájem  
a zájem dítěte. Podle zpravodajky je stanovisko MPSV k tomuto materiálu velmi obecné.

Zpravodajka  A.  Čurdová  nesouhlasí  s tím,  že  společnost  nemůže  rovnováhu  mezi
soukromým a pracovním životem ovlivnit. Má naopak garantovat rodiči možnost svobodně se
rozhodnout tak, aby nebyl postaven před situaci, buď mít dítě, nebo nepřijít o práci. Zpravodajka
A. Čurdová odmítá jednostranné vnímání rodičů s malými dětmi, zejména žen, jako potenciálu
zvýšení zaměstnanosti, protože podmínky jejich návratu na pracovní trh nejsou u nás dořešeny.

Podle zpravodajky povede zavedení soukromé péče o předškolní děti, které je součástí
Rodinného balíčku, ke snížení kvality těchto služeb (nejsou zde kladeny nároky na vzdělání
pečovatelek o děti), což je proti Barcelonským cílům.

Nám. M. Sedláček zdůraznil, že v každém státě je situace odlišná a není možné aplikovat
jednotné opatření EU. Souhlasí se zpravodajkou A. Čurdovou, že stát může ovlivňovat chování
lidí v rodině, na druhé straně však jde o osobní přístup každého jednotlivce. 

Sdělil, že součástí Rodinného balíčku je zřízení firemních školek pro usnadnění návratu
žen do práce. Matky si také mohou vybrat ze tří fází rodičovské dovolené, která je již schválena.
Nám. M. Sedláček konstatoval, že podle statistik je v ČR velmi malý zájem o jesle, tzn. péči  
o děti mladší tří let. Vysvětlil, že existenci zájmu o revizi Barcelonských kriterií ukáže diskuse
v Evropské radě. ČR sem chce vnést návrhy na zlepšení kvality péče o děti.

Zpravodajka  A.  Čurdová oponovala,  že  podle  výzkumů  sociologického  ústavu  
a nevládních organizací zájem o jesle u nás je. Konstatovala, že při větší nabídce jeslí by rodiče
např. zvolili pouze dvouletou rodičovskou dovolenou. S revizí Barcelonských cílů zpravodajka
nesouhlasí.

Poté zpravodajka A. Čurdová navrhla závěr stanoviska, kterým výbor pro evropské
záležitosti  bere  na  vědomí  Sdělení  Komise  Radě,  Evropskému  parlamentu,  Evropskému
hospodářskému a sociálnímu výboru a Výboru regionů: „Lepší rovnováha mezi pracovním 
a  soukromým životem:  silnější  podpora  pro  sladění  profesního,  soukromého  a  rodinného
života“ a usnáší se postoupit dokument spolu se svým usnesením a stanoviskem vlády pro
informaci Stálé komisi pro rodinu a Stálé komisi pro rovné příležitosti. Poslanci se závěrem
souhlasili  /hlasování 7-0-0/, poté přijali závěrečné usnesení  /usn. č. 352, hlasování 7-0-0 je
zachyceno v příloze/. 

6. Návrh  rozhodnutí  Rady  o  uzavření  Úmluvy  Organizace  spojených  národů  
o právech osob se zdravotním postižením Evropským SVAZEK I
Návrh  rozhodnutí  Rady  o  uzavření  opčního  protokolu  k Úmluvě  Organizace
spojených  národů  o  právech  osob  se  zdravotním  postižením  Evropským
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společenstvím SVAZEK II  /kód dokumentu 12892/08, KOM(2008) 530 v konečném
znění/

K projednávání těchto dokumentů se VEZ formálně rozhodl na 40. schůzi konané dne
6. listopadu 2008 usnesením č.  296. Prostřednictvím e-mailu byl poslancům rozeslán text
dokumentů,  rámcová pozice vlády  /v příloze/ a návrh stanoviska vypracovaný ve spolupráci
s Parlamentním institutem.

Dokumenty uvedl náměstek ministra práce a sociálních věcí Mgr.  Michal Sedláček.
Informoval, že v prosinci 2006 byla Valným shromážděním OSN přijata Úmluva o právech
osob  se  zdravotním  postižením  doplněná  opčním  protokolem,  jejíž  přípravy  se  kromě
zástupců  řady členských států EU aktivně účastnila i Evropská komise. Úmluva byla jménem
Evropského společenství podepsána v březnu 2007 a vstoupila v platnost v květnu 2008. 

Dále vysvětlil, že dokument obsahuje princip, aby 650 milionů lidí na světě, kteří trpí
zdravotním postižením, mělo právo požívat stejných práv jako ostatní lidé. Úmluva chrání
zdravotně  postižené  osoby před všemi  druhy diskriminace  a  pokrývá občanská,  politická,
ekonomická,  sociální a kulturní práva. Zavazuje smluvní strany nejenom k přijetí  zákonů  
a nařízení dodržujících tento princip, ale také k zajištění, aby v praktickém životě docházelo 
k lepší integraci zdravotně postižených lidí do společnosti.

Nám. M. Sedláček uvedl, že ČR se aktivně podílela na přípravě úmluvy v rámci OSN
a v současné době Ministerstvo práce a sociálních  věcí připravuje  návrh na její  ratifikaci,
který se dostane do Parlamentu v tomto roce.

Zpravodaj  J. Kochan doplnil, že v průběhu jednání o tomto dokumentu vyjádřily tři
státy  EU  (Spojené  království,  Dánsko  a  Polsko)  pochybnosti  o  kompetenci  Evropského
společenství podepsat protokol, který zakládá právo individuálních stížností, ale neupravuje
ochranu  lidských  práv  osob se  zdravotním postižením jako  takovou.  Tyto  výhrady  byly  
v průběhu následného vývoje zohledněny.

Vzhledem k tomu, že se žádný poslanec nepřihlásil  do rozpravy,  navrhl zpravodaj  
J. Kochan závěr stanoviska, kterým výbor pro evropské záležitosti  bere na vědomí Návrh
rozhodnutí  Rady  o  uzavření  Úmluvy  Organizace  spojených  národů  o  právech  osob  se
zdravotním  postižením  Evropským  společenstvím  a  Návrh  rozhodnutí  Rady  o  uzavření
opčního protokolu k Úmluvě Organizace spojených národů o právech osob se zdravotním
postižením Evropským společenstvím a žádá vládu, aby ho informovala o dalším průběhu
projednávání těchto dokumentů. Poslanci se závěrem souhlasili /hlasování 7-0-0/, poté přijali
závěrečné usnesení /usn. č. 353, hlasování 7-0-0 je zachyceno v příloze/. 

Protože mpř.  J.  Bauer je zpravodajem následujícího bodu, převzala  vedení  schůze  
mpř. G. Kalábková.

7. Sdělení  Komise  Evropskému  parlamentu,  Radě,  Evropskému  hospodářskému  
a sociálnímu výboru a Výboru regionů – Legislativní a pracovní program Komise
na rok 2009: Jednejme nyní za lepší Evropu – DÍL 1 /kód dokumentu 15256/08,
KOM(2008) 712 v konečném znění/

K projednávání tohoto dokumentu se VEZ formálně rozhodl na 44. schůzi konané dne
18. prosince 2008 usnesením č. 335. Prostřednictvím e-mailu byl poslancům rozeslán text
dokumentu,  rámcová pozice vlády  /v příloze/ a návrh stanoviska vypracovaný ve spolupráci
s Parlamentním institutem.

Dokument představila  ředitelka  odboru koordinace evropských politik  Úřadu vlády
Karolína  Kottová.  Uvedla,  že  tento  materiál  připravuje  Evropská  komise  (EK)  závěrem
každého roku. Obsahuje návrhy legislativní i nelegislativní povahy řazené podle důležitosti,
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které EK během následujícího roku předloží Evropskému parlamentu.Vysvětlila,  že na rok
2009 není určen časový harmonogram těchto iniciativ z důvodu současné hospodářské krize,
kdy EK může průběžně předkládat  aktuální  návrhy a také z   důvodu plánovaných voleb  
do Evropského parlamentu.

Ředitelka  K.  Kottová  představila  tyto  nejdůležitější  iniciativy  EK:  1.  Lisabonská
strategie pro růst a zaměstnanost (ČR zahájí rozhovory o revizi této strategie na březnovém
zasedání  Evropské  rady);  2.  po  březnovém  zasedání  Evropské  rady  bude  zhodnocena
současná hospodářská a finanční krize; 3. zpráva o regulaci administrativní zátěže v zemích
EU;  4.  bude  vydáno  sdělení  o  přípravách  konference  v Kodani,  úkolem ČR je  dojednat
podmínky klimaticko-energetického balíčku pro švédské předsednictví; 5. evropská strategie
pro  baltickou  oblast  (EK  se  v oblasti  vnitřního  trhu  zaměří  na  přibližování  těchto  zemí
Evropské unii); 6. Stockholmský program – je pokračováním Haagského programu pro oblast
policejní  a  soudní  spolupráce;  7.  Balíček  rozšíření  –  vyhodnocení  pokroku spolupráce  se
zeměmi  blízkého  sousedství;  8.  přezkum rozpočtu;  9.  opatření  v oblasti  finančních  trhů;  
10.  Zelená  kniha  o  podpoře  přeshraniční  mobility  mladých  lidí  a  11.  návrh  na  zřízení
Evropského podpůrného úřadu pro otázky azylu.

Ředitelka  K.  Kottová   dále  informovala,  že  oficiálními  prioritami  českého
předsednictví jsou tzv. 3E – ekonomika, energetika a EU a její vnější vztahy.

Zpravodaj  J.  Bauer konstatoval,  že  přestože  se  VEZ  v minulém  roce  prioritami
českého předsednictví intenzivně zabýval, nebyly ty nejnovější, upravené vlivem ekonomické
krize na 3E, výboru oficiálně představeny. 

Posl. P. Vanoušek doporučil, že VEZ by měl oficiálně konstatovat, že nebyl seznámen
s novými prioritami předsednictví a nezabýval se jimi. Žádá také, aby VEZ dostával průběžně
informace o projednávání priorit.

Ředitelka  K.  Kottová slíbila,  že  bude  informovat  místopředsedu  vlády  Alexandra
Vondru o tom, že VEZ nebyl s prioritami předsednictví seznámen. 

Posl. P. Bratský také vyjádřil roztrpčení nad tím, že VEZ nebyl o oficiálních prioritách
informován, ačkoli se schází velmi často a s místopředsedou vlády A. Vondrou je v kontaktu.

Zpravodaj J. Bauer doporučil zařadit na příští schůzi výboru jako první bod informaci
místopředsedy vlády o nejnovějších prioritách českého předsednictví v Radě EU.

Ve vztahu k výběru dokumentů pro koordinované testy subsidiarity v rámci COSAC se
výbor rozhodl projednávání tohoto bodu přerušit.

Zpravodaj  J.  Bauer  poté  navrhl  závěr  stanoviska,  kterým  výbor  pro  evropské
záležitosti bere na vědomí Legislativní a pracovní program Komise na rok 2009; konstatuje,
že výboru pro evropské záležitosti nebyly doposud představeny priority českého předsednictví
Rady EU v aktuální podobě a žádá vládu, aby tyto aktuální priority byly výboru pro evropské
záležitosti představeny na jeho nejbližší schůzi. Poslanci se závěrem souhlasili /hlasování 7-
0-0/, poté přijali závěrečné usnesení /usn. č. 354, hlasování 7-0-0 je zachyceno v příloze/. 

Vedení schůze převzal opět mpř. J. Bauer.

8. Meziparlamentní  výměna  informací  prostřednictvím  databáze  IPEX
(Interparliamentary EU Information Exchange)

Tento bod byl do programu schůze zařazen na žádost mpř. P. Krilla.
Databázi IPEX a její přednosti představila Mgr. Kristýna Kusáková, konzultantka VEZ

a  korespondentka  IPEX.  Informovala,  že  tato  databáze  vznikla  v roce  2000  jako  systém
meziparlamentní  výměny  informací  v rámci  Evropské  unie  a  je  financována  jednotlivými
parlamenty.  Sdělila,  že  národní  parlamenty  sem  vkládají  svá  usnesení  a  komentáře
k příslušným  evropským  dokumentům.  Mohou  také  k jednotlivým  dokumentům  napsat
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odůvodněná stanoviska ohledně porušení principu subsidiarity a odeslat je Evropské komisi.
Databáze rovněž umožňuje sledovat, zda nesouhlas jednotlivých parlamentů s návrhem dosáhl
kritického počtu, aby mohla být aplikována žlutá či oranžová karta, jak stanovuje Lisabonská
smlouva. 

K. Kusáková také uvedla, že odborné výbory a komise mohou vyhledávat evropské
dokumenty z různých oblastí a informace o jejich projednávání v národních parlamentech.

Dále informovala,  že VEZ od 1.  května 2004 dostal  2 259 evropských dokumentů
(z toho 1 259 v posledním, pátém volebním období),  z toho 387 projednal detailně (v pátém
volebním období 197). 

Sdělila  rovněž,  že  Kancelář  Poslanecké  sněmovny  se  přihlásila  do projektu  XML,
který umožní automatické nahrávání dat z databází národních parlamentů přímo do databáze
IPEX. Zvýší se tím kvalita, integrita a aktualizace informací a odstraní se duplicitní práce
korespondentů. 

Posl. J. Kochana zajímalo, jestli lze doplňování databáze nějakým způsobem urychlit.
Mgr. K. Kusáková sdělila, že dosud bylo nutné vkládat data zvlášť do databáze PSP 

a zvlášť do databáze IPEX. Po instalaci XML se data z lokální databáze automaticky zapíší 
i do IPEXu.

Mpř. J. Bauer konstatoval, že od vstupu ČR do EU prošlo výborem 2 259 evropských
dokumentů a zbývá ještě 36. Proto mpř. J. Bauer apeluje na pečlivý výběr nejdůležitějších
dokumentů,  které  bude  VEZ  projednávat.  Doporučuje  také  dokumenty  s významnou
důležitostí postoupit plénu Poslanecké sněmovny.

Posl.  P. Bratský uvedl,  že v   případě postoupení evropských dokumentů na jednání
Poslanecké sněmovny by je organizační výbor musel zařazovat do programu přednostně, aby
nebyly projednány se zpožděním.

Vzhledem k časovému prostoru navrhl mpř. J. Bauer, aby bylo předsunuto projednávání
bodů č. 13, 14 a 15. Poslanci s tím souhlasili.

13. Výběr  z  aktů  a  dokumentů  EU  zaslaných  vládou  Poslanecké  sněmovně
prostřednictvím  výboru  pro  evropské  záležitosti  za  období   10.  listopadu  –  
10. prosince 2008 /doprojednání/
Výběr  z  aktů  a  dokumentů  EU  zaslaných  vládou  Poslanecké  sněmovně
prostřednictvím výboru pro evropské záležitosti za období 11. – 31. prosince 2008 

Mpř. J. Bauer konstatoval, že poslancům byly distribuovány 2 tabulky dokumentů, první
obsahuje  dokumenty,  u  nichž  mělo  být  provedeno  předběžné  posouzení,  druhá  obsahuje
dokumenty nové, které VEZ obdržel v období 11. –  31. prosince 2008 /v příloze/. 

Dokumenty první tabulky vzali poslanci na vědomí. Poté přijali k tomuto bodu usnesení
/usn. č. 355, hlasování 7-0-0 je zachyceno v příloze/.

Dále  přešel  mpř.  J.  Bauer  k  hlavní  tabulce  s novými  dokumenty,  z níž  se  poslanci
rozhodli projednat následující dokumenty a určili k nim tyto zpravodaje: 17498/08, 17499/08,
17501/08, 17502/08, 17504/08 – posl. J. Kochan, 17559/08 – posl. P. Vanoušek, 17537/08 – posl.
L. Zelenková.

K dalším  dokumentům  určili  „předběžné  zpravodaje“,  podle  jejichž  doporučení  se  
na příští schůzi rozhodnou, zda dokumenty výbor projedná, či jen vezme na vědomí. Ostatní
dokumenty vzali poslanci a poslankyně na vědomí, a poté odhlasovali závěrečné usnesení /usn.
č. 356, hlasování 7-0-0 je zachyceno v příloze/.
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14.      Dokumenty SZBP 

Mpř. J. Bauer sdělil poslancům, že ve svých materiálech naleznou přehled dokumentů
SZBP zpracovaný Parlamentním institutem za měsíc prosinec  /v příloze/. Požádal poslance,
aby si dokumenty pročetli a v případě zájmu o některé z témat se obrátili na sekretariát VEZ.

15.  Sdělení místopředsedy 

Mpř.  J.  Bauer informoval  poslance o  společném  setkání  s   partnerským  výborem
parlamentu Dánska konaném ve středu 21. ledna t.  r. Jednání se uskuteční v 11.15 hodin,
následovat  bude  společný  oběd.  Účast  přislíbili  mpř.  J.  Bauer,  mpř.  G.  Kalábková,  
mpř. S. Marková, posl. J. Kochan, posl. J. Šenfeld a posl. J. Carbol.

Dále mpř. J. Bauer uvedl, že mpř. P. Krill byl Institutem pro východní studie pozván
k vystoupení na Třetím Evropsko – ukrajinském ekonomickém fóru, které se uskuteční ve dnech
25. – 26. února t. r. v  Kyjevě. Výbor svým usnesením nominoval mpř. P. Krilla, náhradníkem
byl určen mpř. J. Bauer /usn. č. 357,  hlasování 7-0-0 je zachyceno v příloze/.

Další  významnou  akcí  je  Parlamentní  konference  na  vysoké  úrovni  o  migraci  
a soudržnosti politik ve prospěch rozvoje, která se uskuteční v Evropském parlamentu v Bruselu
ve  čtvrtek  12.  února  t.  r.  Výbor  svým usnesením nominoval  mpř.  G.  Kalábkovou a  mpř.  
J. Bauera, náhradníky mpř. P. Krilla, posl. P. Vanouška a posl. J. Kochana /usn. č. 358,  hlasování
7-0-0 je zachyceno v příloze/.

Mpř.  J.  Bauer  také  informoval  o  přijetí  ředitele  Agentury  pro  lidská  práva  Mortena
Kjaeruma v úterý 20. ledna t. r. ve 13.00 hodin v zasedací místnosti č. 23 ve Sněmovní 4. Jedná
se o společné přijetí petičním výborem a Stálou komisí pro rovné příležitosti. Požádal poslance,
aby v případě zájmu nahlásili svou účast tajemnici Stálé komise Mgr. K. Kusákové.

Na závěr navrhl mpř. J. Bauer svolat schůzi na středu 21. ledna t. r. ve 14.00 hodin,
kdy místopředseda vlády pro evropské záležitosti RNDr. Alexandr Vondra přijde členy VEZ
informovat o aktuálních prioritách českého předsednictví.  Schůze bude dále pokračovat ve
čtvrtek 22. ledna v 9.00 hodin. Poslanci schválili pořad příští 46. schůze /hlasování 7–0–0/.  

9. Sdělení Komise Evropskému parlamentu a Radě o protidrogovém akčním plánu na
období 2009 – 2012 /kód dokumentu 13407/08, KOM(2008) 567 v konečném znění/

K projednávání tohoto dokumentu se VEZ rozhodl usnesením č. 296 na své 40. schůzi
konané dne  6.  listopadu 2008.  E-mailem byl  poslancům rozeslán  text  dokumentu,  rámcová
pozice  vlády  /v  příloze/ a  návrh  stanoviska  vypracovaný  ve  spolupráci  s   Parlamentním
institutem.

Dokument  představil  MUDr.  Viktor  Mravčík ze  sekretariátu  Rady  vlády  pro
koordinaci protidrogové politiky. Uvedl, že první Protidrogový akční plán EU na období 2005
– 2008 byl vyhodnocen Evropskou komisí, a z  něj vychází nový Protidrogový akční plán na
následující čtyři roky 2009 – 2012. MUDr. V. Mravčík informoval o jeho prioritách, kterými
jsou potlačování poptávky po drogách formou prevence, léčba závislých a následná péče; dále
snižování nabídky drog prostřednictvím policejních a celních kontrol; zlepšení mezinárodní
spolupráce a koordinace drogové politiky a spolupráce s občany. 

Dále  konstatoval,  že  se  Česká  republika  aktivně  podílela  na  vypracování  tohoto
dokumentu v rámci jednání Horizontální pracovní skupiny pro problematiku drog Rady EU.

Zpravodaj J. Kochan uvedl, že se jedná o závažný společenský problém. Potvrdil také,
že všechna opatření navrhovaná v dokumentu jsou v ČR realizována. Výsledky však nejsou
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uspokojivé, podle statistik celkové množství užívání drog u nás stagnuje, ale roste spotřeba
kokainu.

V rámci  rozpravy zajímalo  posl.  P. Vanouška,  jestli  je  protidrogová  politika  v ČR,
kterou zajišťuje stát společně s  neziskovými organizacemi, postačující a vhodná.

Zpravodaj J. Kochan chtěl ověřit informaci, že celková spotřeba drog stagnuje či klesá.
V Královehradeckém kraji, odkud poslanec pochází, existuje totiž stoupající tendence užívání
drog.

MUDr.  V. Mravčík sdělil,  že  evropský  Protidrogový  akční  plán  klade  důraz  na
spolupráci  státu  a  neziskových  organizací.  Od  roku  2007  jsou  členy  Rady  vlády  pro
koordinaci protidrogové politiky ČR také zástupci nevládního sektoru, tzn. zástupce Asociace
nevládních  organizací  a  zástupce  Asociace  krajů.  Tyto  organizace  mají  významné  slovo
v rozhodování o koordinaci protidrogové politiky.

MUDr.  V. Mravčík  vysvětlil,  že  v   ČR  pracuje  100  neziskových  nízkoprahových
zařízení, 15 center substituční léčby (z  nich 5 provozují nestátní organizace), 15 nestátních
organizací poskytujících uživatelům drog sociální a odborné služby a v neposlední řadě je to
psychiatrická  péče  poskytovaná  zdravotnickými  zařízeními.  Rada  vlády  pro  koordinaci
protidrogové politiky rozděluje nestátním organizacím 95 mil. Kč ročně.

Informoval  také,  že  v posledních  letech  byl  v Evropě  zaznamenán  nárůst  užívání
kokainu,  především v jižních  zemích.  Celkově  ale  dochází  ke  stagnaci  spotřeby  drog jak
v Evropě,  tak  v  ČR.  Zajímavým trendem je  také  pokles  spotřeby extáze,  protože  techno
hudba již není populární.

MUDr. V. Mravčík uvedl, že v roce 2007 bylo v ČR vydáno uživatelům drog 45 tisíc
injekčních stříkaček, podle statistik je asi 60 % těchto uživatelů v kontaktu s nízkoprahovými
centry.

Zpravodaj  J. Kochan navrhl závěr stanoviska, kterým výbor pro evropské záležitosti
bere na vědomí Sdělení Komise Evropskému parlamentu a Radě o protidrogovém akčním
plánu na období 2009 – 2012. Poslanci se závěrem souhlasili  /hlasování 7-0–0/, poté přijali
závěrečné usnesení /usn. č. 359, hlasování 7-0-0 je zachyceno v příloze/. 

10. Zpráva Komise Radě a Evropskému parlamentu o provádění makrofinanční pomoci
třetím zemím v roce 2007 /kód dokumentu 12550/08, KOM(2008) 520 v konečném
znění/

K projednávání tohoto dokumentu se VEZ rozhodl usnesením č. 296 na své 40. schůzi
konané dne  6.  listopadu 2008.  E-mailem byl  poslancům rozeslán  text  dokumentu,  rámcová
pozice  vlády  /v  příloze/ a  návrh  stanoviska  vypracovaný  ve  spolupráci  s   Parlamentním
institutem.

Dokument uvedl  náměstek  ministra  financí  Ing.  Tomáš Zídek. Informoval,  že  jde  
o  pravidelnou  roční  zprávu  Evropské  komise  s  přehledem  o  poskytnuté  a  vyplacené
makroekonomické finanční pomoci třetím zemím a o ekonomické situaci příjemců pomoci.
Cílem  je  podporovat  makroekonomickou  stabilitu  příjemců  a  zmírnit  jejich  problémy
s platební bilancí. Nám. T. Zídek uvedl, že v období let 2000 – 2007 byla poskytnuta pomoc
ve výši  1  085 milionů  EUR zemím západního Balkánu a  Společenství  nezávislých  států,
v roce  2007  budou  nově  poskytnuty  granty  Moldavsku  a  půjčky  Libanonu.  Celkově  lze
zhodnotit, že tato finanční pomoc přispěla k větší důvěryhodnosti v ekonomiku daných zemí 
a ke zlepšení jejich podnikatelského prostředí.

Zpravodaj P. Bratský doplnil, že Evropa má i nadále zájem podporovat stabilitu těchto
zemí.

Vzhledem k tomu, že se žádný poslanec nepřihlásil  do rozpravy, navrhl zpravodaj  
P. Bratský závěr stanoviska, kterým výbor pro evropské záležitosti bere na vědomí Zprávu
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Komise Radě a Evropskému parlamentu o provádění makrofinanční  pomoci třetím zemím
v roce 2007. Poslanci se závěrem souhlasili /hlasování 7-0–0/, poté přijali závěrečné usnesení
/usn. č. 360, hlasování 7-0-0 je zachyceno v příloze/. 

11. Sdělení Komise Radě a Evropskému parlamentu – Kvalita služeb železniční nákladní
dopravy /kód dokumentu 12974/08, KOM(2008) 536 v konečném znění/

K projednávání  tohoto  dokumentu  se  VEZ rozhodl  na  své  40.  schůzi  konané  dne  
6. listopadu 2008, usnesením č. 296. E-mailem byl poslancům rozeslán text dokumentu, rámcová
pozice  vlády  /v  příloze/ a  návrh  stanoviska  vypracovaný  ve  spolupráci  s   Parlamentním
institutem.

Dokument  uvedl  ve  smyslu  rámcové  pozice  vlády  náměstek  ministra  dopravy  
Ing.  Vojtěch  Kocourek.  Sdělil,  že  se  jedná  o  informativní  dokument  o  kvalitě  služeb
železniční nákladní dopravy. Konstatoval, že podíl železniční nákladní dopravy se od roku
2004  zvýšil  z důvodu  přetíženosti  konkurenčních  druhů  dopravy,  nikoliv  z důvodu  vyšší
atraktivity služeb železniční dopravy, a to i přesto, že se kvalita těchto služeb zlepšila. 

Nám. V. Kocourek dále upozornil, že kapacita železnic není neomezená a nelze sem
tudíž přesunout veškerou silniční nákladní dopravu. Evropská komise plánuje zaměřit se na
zlepšení  železniční  infrastruktury  ve spolupráci  s   provozovateli  v  jednotlivých členských
státech.

Zpravodaj  P. Bratský konstatoval, že k nárůstu využívání železniční dopravy nevede
zlepšení služeb, nebo snaha o ochranu životního prostředí. Vzhledem ke stagnaci železniční
dopravy v Evropě doporučuje její podporu z důvodu odlehčení silniční dopravy v obcích.

Protože se žádný poslanec nepřihlásil do rozpravy, navrhl zpravodaj P. Bratský závěr
stanoviska, kterým výbor pro evropské záležitosti bere na vědomí  předložené Sdělení Komise
Radě a Evropskému parlamentu – Kvalita služeb železniční nákladní dopravy a rámcovou
pozici  vlády  k tomuto  dokumentu.  Poslanci  se  závěrem souhlasili  /hlasování  7-0-0/,  poté
přijali závěrečné usnesení /usn. č. 361, hlasování 7-0-0 je zachyceno v příloze/.

12. Zpráva Komise Evropskému parlamentu a Radě – Provádění programu veřejného
zdraví  v  roce  2007  /kód  dokumentu  12198/08,  KOM(2008)  482  
v konečném znění/

K projednávání  tohoto  dokumentu  se  VEZ rozhodl  na  své  39.  schůzi  konané  dne  
2. října 2008, usnesením č. 281. E-mailem byl poslancům rozeslán text dokumentu, rámcová
pozice  vlády  /v  příloze/ a  návrh  stanoviska  vypracovaný  ve  spolupráci  s Parlamentním
institutem.

Dokument  uvedl  náměstek  ministra  zdravotnictví  a  hlavní  hygienik  ČR  
MUDr. Michael Vít, Ph.D. Informoval, že organizace zdravotnictví a poskytování zdravotní péče
je  plně  v kompetenci  členských  států  EU,  nicméně  pro  společné  aktivity  existuje  prostor
v oblasti ochrany veřejného zdraví a bezpečnosti pacientů. 

Nám. M. Vít sdělil, že Program Evropského společenství v oblasti veřejného zdraví pro
období 2003 – 2008 je prvním integrovaným přístupem na komunitární úrovni, který doplňuje
národní politiky ochrany veřejného zdraví. Program vychází ze tří cílů – zlepšit zdravotnické
informace  a  znalosti  o  rozvoji  veřejného  zdraví,  zvýšit  úroveň  schopnosti  
a  koordinovanosti  rychlé  reakce  na  ohrožení  zdraví,  zabývat  se  rozhodujícími  zdravotními
faktory a tím podpořit zdraví a prevenci nemocí na území EU. Dále uvedl, že tento dokument
nemá dopad na legislativu ČR.

Zpravodaj  J.  Kochan informoval,  že  Program  veřejného  zdraví  v roce  2007  byl
zaměřen na boj proti AIDS, snižování obezity a zlepšování duševního zdraví obyvatel EU.
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Posl.  P. Vanoušek se v   rámci rozpravy zeptal,  jaké jsou trendy programu v   novém
období  2007  –  20013.  Také  jej  zajímalo,  proč  není  součástí  dokumentu  ochrany  zdraví
problematika  poskytování  zdravotní  péče  v příhraničních  oblastech,  kterou  se  VEZ  bude
zabývat na příští schůzi.

Nám.  M.  Vít odpověděl,  že  nový program se  od  loňského neliší  ve  strategických
oblastech,  jako  jsou boj  proti  AIDS,  budování  Domu světla,  vytvoření  Národní  rady pro
obezitu dospělých i dětí a ochrana obyvatel proti importovaným infekcím migrantů. Jedním
z hlavních témat českého předsednictví je tzv. antimikrobiální rezistence, tj. snižování rizik
nákazy  pacientů v nemocničních zařízeních.

Zpravodaj  J.  Kochan poté  navrhl  závěr  stanoviska,  kterým  výbor  pro  evropské
záležitosti  bere  na  vědomí Zprávu  Komise  Evropskému  parlamentu  a  Radě  –  Provádění
programu veřejného zdraví  v roce 2007. Poslanci  se  závěrem souhlasili  /hlasování  7-0-0/,
poté přijali závěrečné usnesení /usn. č. 362, hlasování 7-0-0 je zachyceno v příloze/. 

16. Různé 

Mpř.  J.  Bauer  předložil  jako zajímavé  téma vyhodnocení  regionálních  Operačních
programů. Poslanci souhlasili se zařazením této problematiky do programu některé z příštích
schůzí.

Mpř. J.  Bauer také navrhoval zhodnocení  činnosti  Euroregionů,  o to však poslanci
neprojevili zájem.

Poslanci  se  dále  dohodli,  že  každý z nich  sdělí  sekretariátu  VEZ, s   jakou formou
dokumentů bude pracovat na schůzích VEZ.

Schůze skončila ve 12.30 hodin.

/zapsala Eva Hadravová/

Petr Bratský v. r.             Jan Bauer v. r.
ověřovatel výboru místopředseda výboru
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